
Rada Miejska Śmigla 
Radni-Sesja 

Protokół nr 13 

XIII Posiedzenie w dniu 26 września 2019 r. 
Obrady rozpoczęto 26 września 2019 o godz. 16:00, a zakończono o godz. 17:39 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 10 członków. Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do 

protokołu.  

Obecni: 

1. Arleta Adamczak-Puk 

2. Wojciech Adamczewski 

3. Włodzimierz Drótkowski 

4. Sławomir Grzelczyk 

5. Anna Jaworska 

6. Gabriela Kasperska 

7. Wiesław Kasperski 

8. Rafał Klem 

9. Krzysztof Łączny 

10. Mirosław Józef Pawlak 

11. Michał Skrzypczak 

12. Alfred Splisteser 

13. Danuta Strzelczyk 

14. Sławomir Jan Szudra 

15. Beata Żyto 

1. Otwarcie sesji. 

Przewodniczący Rady Pan Wiesław Kasperski otworzył posiedzenie. Powitał zebranych. 

Poinformował, że sesja jest nagrywana i transmitowana zgodnie z wymogiem ustawowym.      

W sesji uczestniczyło 10 radnych – Rada jest władna w podejmowaniu uchwał. 

 

2. Przedstawienie porządku sesji. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek sesji został przesłany do radnych w stosownym 

terminie w związku z powyższym nie ma obowiązku odczynia. Uwag do porządku sesji nie 

było. 

3. Przyjęcie protokołu z XI i XII sesji Rady. 

Przewodniczący Rady poinformował, że zapoznał się z treścią protokołu z XI sesji Rady 

Miejskiej Śmigla i wiernie odzwierciedla przebieg sesji. Protokół jest do wglądu w Biurze 

Rady. 

 

Głosowano w sprawie: 



Przyjęcie protokołu z XI sesji Rady. 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Arleta Adamczak-Puk, Wojciech Adamczewski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, 

Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)  

Krzysztof Łączny 

NIEOBECNI (5) 

Włodzimierz Drótkowski, Gabriela Kasperska, Mirosław Józef Pawlak, Michał Skrzypczak, 

Beata Żyto 

Protokół z XI sesji Rady Miejskiej Śmigla został przyjęty. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że zapoznał się z treścią protokołu z XII sesji Rady 

Miejskiej Śmigla i wiernie odzwierciedla przebieg sesji. Protokół jest do wglądu w Biurze 

Rady. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z XII sesji Rady. 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Arleta Adamczak-Puk, Wojciech Adamczewski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, 

Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Krzysztof Łączny 

NIEOBECNI (5) 

Włodzimierz Drótkowski, Gabriela Kasperska, Mirosław Józef Pawlak, Michał Skrzypczak, 

Beata Żyto 

 

Protokół z XII sesji Rady Miejskiej  Śmigla został przyjęty. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady z działalności w okresie między sesjami. 

Informacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu. Pytań nie było. 

5. Sprawozdanie Burmistrza Śmigla z wykonania uchwał Rady Miejskiej Śmigla. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do protokołu. Pytań nie było. 

 



6. Informacja o działalności Burmistrza Śmigla w okresie między sesjami. 

Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

Radny Sławomir Grzelczyk zapytał Wiceburmistrza Marcina Jurgę co było tematem 

spotkania konsultacyjnego Komunalnego Związku Gmin Regionu Leszczyńskiego, które 

odbyło się w Trzebani. 

Wiceburmistrz odpowiedział, że przedmiotem rozmowy było otwarcie ofert na śmieci. 

Wszystkie oferty przekraczały kwoty zaplanowane przez KZGRL. W związku z powyższym 

poinformowano, że takie oferty wpłynęły i zastanawiano się co zrobić z przetargiem. Było to 

tylko spotkanie konsultacyjne z informacją o ofertach, nie były podejmowane żadne decyzje. 

Pani Burmistrz Małgorzata Adamczak zabrała głos w sprawie. Poinformowała, że odbyło się 

drugie spotkanie, na którym poinformowano o unieważnieniu przetargu na śmieci. Jeśli 

przetarg byłby rozstrzygnięty pozytywnie okazałoby się, że opłata wzrosłaby do 30 zł na 

osobę. Związek chce przedstawić jeszcze pewne pomysły na następnym spotkaniu. Zwróciła 

uwagę, że opłata za śmieci na pewno wzrośnie. Prawdopodobnie będzie to kwota 23 zł za 

osobę. Zaznaczyła, że zgodnie z prawem musi być dodatkowy kosz na śmieci BIO. 

Radny Sławomir Szudra zapytał kto jest powołany do zespołu ds. opracowania kalendarza 

imprez. 

Pan Wiceburmistrz odpowiedział, że w skład zespołu wchodzą: Przewodniczący Rady, 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych, pracownicy Urzędu, Pani Burmistrz, Pan 

Wiceburmistrz, dyrektor Centrum Kultury, Kierownik OKFiR. Celem tego zespołu jest 

przygotowanie kalendarza imprez według propozycji Komisji Spraw Społecznych. 

Więcej pytań nie było. 

7. Zapytania Sołtysów i Przewodniczących Zarządów Osiedli. 

Nie było zapytań. 

8. Przyjęcie protokołu z kontroli przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną Rady 

Miejskiej Śmigla w Ośrodku Pomocy Społecznej w Śmiglu. 

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Anna Jaworska przekazała, że kontrolę w Ośrodku 

Pomocy Społecznej przeprowadzono 12 września 2019 roku.  

Nieprawidłowości nie stwierdzono. 

Nie było zapytań. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z kontroli przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną Rady Miejskiej 

Śmigla w Ośrodku Pomocy Społecznej w Śmiglu. 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 



Arleta Adamczak-Puk, Wojciech Adamczewski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, 

Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, 

Sławomir Jan Szudra 

NIEOBECNI (5) 

Włodzimierz Drótkowski, Gabriela Kasperska, Mirosław Józef Pawlak, Michał Skrzypczak, 

Beata Żyto 

Protokół z kontroli OPS został przyjęty jednogłośnie. 

9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel na rok 2019 (załącznik nr 5 do protokołu). 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Śmigla Pani Ewa Mituła. Wyjaśniła, że proponuje się 

zmiany po stronie dochodów i wydatków.  

Po stronie dochodów dokonuje się następujących zmian: 

a) Rozdział 02001 - Gospodarka leśna – zwiększenie o kwotę  900 zł w związku  

z aktualizacją planu na podstawie wykonanych dochodów. 

b) Rozdział 60001 – Krajowe pasażerskie przewozy kolejowe – zwiększenie o kwotę 

2.000,00 zł w związku z aktualizacją planu na podstawie wykonanych dochodów. 

c) Rozdział 60016 – Drogi publiczne gminne – zwiększenie o kwotę 3.000,00 z tytułu 

sprzedaży płyt chodnikowych pochodzących z remontów chodników na terenie Gminy 

Śmigiel. 

d) Rozdział 70005 – Gospodarka gruntami i nieruchomościami – zwiększenie dochodów 

o kwotę 34.910,00 zł w związku z aktualizacją planu na podstawie wykonanych 

dochodów (odszkodowanie za przejęte grunty pod budowę drogi S5). 

e) Rozdział 75023 – Urzędy gmin – zwiększenie o kwotę 3.000 zł na w związku  

z aktualizacją planu na podstawie wykonanych dochodów. 

f) Rozdział 75095 – Pozostała działalność – zwiększenie o kwotę 500 zł w związku  

z aktualizacją planu na podstawie wykonanych dochodów. 

g) Dział 756 – Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych jednostek 

nieposiadających osobowości prawnej oraz wydatki związane z ich poborem – 

zwiększenie o kwotę 116.390,00 zł w związku z aktualizacją planu na podstawie 

wykonanych dochodów. 

h) Rozdział 80101 – Szkoły Podstawowe – zwiększenie o kwotę 944 zł na wniosek 

dyrektora jednostki oświatowej 

i) Rozdział 85203 – Ośrodki wsparcia – zwiększenie o kwotę 300 zł na wniosek 

kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Śmiglu. 
 

Po stronie wydatków dokonuje się następujących zmian: 

a) Rozdział 60001 Krajowe pasażerskie przewozy kolejowe – przesunięcie między 

paragrafami kwoty 1.050,00 zł. 

b) Rozdział 60016 – Drogi publiczne gminne:  

 przesunięcia między paragrafami w związku z likwidacją zadania majątkowego 

„Przebudowa dróg dojazdowych do gruntów rolnych o szer. 4 m – Śmigiel ul. 

Słoneczna” – zadanie nie zostanie zrealizowane z przyczyn niezależnych od 

Gminy Śmigiel, 



 zwiększenie wydatków o kwotę 80.000,00 zł na zadaniu majątkowym 

„Przebudowa ulicy Witaszka - nawierzchnia wraz z chodnikiem” z uwagi na 

wzrost kosztów realizacji tego zadania; 

 przesunięcie między działami w ramach funduszu sołeckiego (kwota 4.164,78 zł). 

c) Rozdział 70005 – Gospodarka mieszkaniowa – przesunięcie kwoty 150.000,00 zł 

między paragrafami na wniosek kierownika Wydziału Gospodarki Komunalnej, 

Ochrony Środowiska i Rolnictwa (zwiększenie wydatków w związku ze wzrostem 

świadczonych usług, a nie remontów). 

d) Rozdział 75023 – Administracja publiczna – zwiększenie o kwotę 155.000,00 zł  

w związku z wzrostem zakupu świadczonych usług pozostałych, usług remontowych 

oraz umów zlecenia. 

e) Rozdział 75108 – Wybory do Sejmu i Senatu – przesunięcia pomiędzy paragrafami. 

f) Rozdział 75108 – Ochotnicze straże pożarne – przesunięcia pomiędzy paragrafami na 

wniosek pracownika Urzędu (Obrona cywilna). 

j) Dział 801 – Oświata i wychowanie i dział 854 – Edukacyjna opieka wychowawcza – 

przesunięcia pomiędzy działami, rozdziałami i paragrafami na wniosek dyrektorów 

jednostek oświatowych (likwidacja klas gimnazjalnych). 

k) Dział 852 – Pomoc społeczna – przesunięcia pomiędzy rozdziałami i paragrafami na 

wniosek kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej. 

l) Rozdział 85504 – Wspieranie rodziny - przesunięcia pomiędzy rozdziałami  

i paragrafami na wniosek kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej (kwota 350 zł). 

f) Rozdział 90004 – Utrzymanie zieleni w miastach i gminach – przesunięcia pomiędzy 

działami, rozdziałami i paragrafami w ramach funduszu sołeckiego. 

g) Rozdział 90095 – Pozostała działalność – zwiększenie o kwotę 6.000,00 zł w związku 

z wyższymi kosztami utrzymania i przekazania pod opiekę czasowo odebranych 

zwierząt. 

h) 92109 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego - zmiany pomiędzy działami, 

rozdziałami i paragrafami w ramach funduszu sołeckiego. 

i) Rozdział 92195 – Pozostała działalność - zmiany pomiędzy paragrafami w ramach 

funduszu sołeckiego. 

j) Rozdział 92605 – Zadania w zakresie kultury fizycznej - zmiana pomiędzy 

paragrafami na wniosek kierownika Ośrodka Kultury Fizycznej i Rekreacji w Śmiglu 

(kwota 1000 zł). 

Dodatkowo są zmiany między paragrafami dotyczące wyborów a w załączniku nr 5, 

zaproponowane zmiany przez sołectwa. 

Opinia Komisji Finansowo – Gospodarczej jest pozytywna. 

Radny Wojciech Adamczewski zapytał czy realny koszt budowy ul. Witaszka będzie wynosił 

320 000,00 zł i co spowodowało taki wzrost budowy. 

Wyjaśnień udzieliła Pani Joanna Psiuk Kierownik Wydziału Infrastruktury. W budżecie były 

zarezerwowane środki na podstawie kosztorysu inwestorskiego a po rozmowach i konkretnej 

ofercie wykonawcy środki te są już zabezpieczone w określonej wysokości. Poinformowała, 

że zdrożało wszystko. W zeszłym roku koszt ułożenia 1m² kostki wynosił do 40 zł a obecnie 

jest to kwota 55 zł za samą robociznę. Natomiast sama kostka kosztowała w granicach 27 - 30 

zł, teraz jest to kwota nawet 35zł. 

Pani Burmistrz Małgorzata Adamczak nadmieniła, że 80 000,00 zł jest to przesunięcie                      

z dotacji na inną inwestycję i cieszy się, że w ogóle Marszałek wyraził na to zgodę. 



 

Więcej zapytań nie było. 

Głosowano w sprawie: 

zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel na rok 2019. 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Arleta Adamczak-Puk, Wojciech Adamczewski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, 

Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, 

Sławomir Jan Szudra 

NIEOBECNI (5) 

Włodzimierz Drótkowski, Gabriela Kasperska, Mirosław Józef Pawlak, Michał Skrzypczak, 

Beata Żyto 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

2) udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Miejskiej Kościan (załącznik nr 6 do protokołu). 

Projekt uchwały omówiła Skarbnik Śmigla Pani Ewa Mituła. Jest to uchwała porządkująca, 

ponieważ w maju 2019 r. zostały zabezpieczone środki celem przekazania Miastu Kościan na 

dofinansowanie zakupu samochodu do przewozu osób niepełnosprawnych. Samochód ten ma 

służyć do przewozu dzieci z gminy Śmigiel do Ośrodka Rehabilitacji w Kościanie. 

Opinia Komisji Finansowo – Gospodarczej jest pozytywna. 

Pytań nie było.  

Głosowano w sprawie: 

udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Miejskiej Kościan. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Arleta Adamczak-Puk, Wojciech Adamczewski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, 

Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, 

Sławomir Jan Szudra 

NIEOBECNI (5) 

Włodzimierz Drótkowski, Gabriela Kasperska, Mirosław Józef Pawlak, Michał Skrzypczak, 

Beata Żyto 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 
 
 



3) uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

gminy Śmigiel (załącznik nr 7 do protokołu). 
 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Monika Pierożyńska – Semenków – pracownik Urzędu. 

Wyjaśniła, że projekt uchwały został przygotowany na podstawie art. 11 ustawy o planowaniu 

i zagospodarowaniu przestrzennym. Założenia z przystąpienia z 18 października 2018 r. 

wszystkie się utrzymały, w uchwale kończącej są zatrzymane i spełnione. Przedmiotem jest 

wyznaczenie nowych terenów sportu i rekreacji wraz z infrastrukturą, terenów usług, nauki               

i oświaty oraz terenów zieleni urządzonej wraz z rekreacją. Zmiana studium miała też na celu 

likwidację terenów otwartych siłowni wiatrowych. To wszystko zostało zrealizowane. 

 

Opinia Komisji Planowania i Rozwoju jest pozytywna. 

Rady Wojciech Adamczewski zapytał gdzie będą się mieścić tereny rekreacji sportowej          

i dlaczego będą likwidowane tereny otwartych siłowni wiatrowych. 

Pani Monika Pierożyńska – Semenków wytłumaczyła, że tereny rekreacji sportowej są to 

tereny miejscowości: Stary Białcz, Czacz,  Bruszczewo, Stare Bojanowo, Stara Przysieka 

Druga, Wonieść, Karmin, Chełkowo. Natomiast jeśli chodzi o tereny siłowni wiatrowych na 

terenie miejscowości Spławie zostaje zlikwidowany w całości w studium, natomiast 

Żegrówko, Morownica w części. Na tych terenach nie będzie możliwości budowy siłowni 

wiatrowych. Wejście w życie ustawy wiatrakowej w 2016 roku, spowodowało, że wszystkie 

inwestycje mieszkaniowe w zakresie dziesięciokrotności wysokości wieży nie mogą być 

zrealizowane. 

Radny Sławomir Grzelczyk dodał, że zmiana studium jest to pierwszy krok a następne będzie 

zdjęcie planu na tym terenie, gdyż uniemożliwia ona mieszkańcom inwestycje. 

Pracownica Urzędu wyjaśniła, że ustawa spowodowała, iż od 14 lipca decyzji ani 

jakichkolwiek pozwoleń na budowę w zakresie budowy mieszkaniowej na obszarach, które są 

w oddziaływaniu tzw. 10 h nie można realizować. 

Radny Wojciech Adamczewski zwrócił uwagę, że ustawa ta zablokowała jednocześnie 

rozwój siłowni wiatrowych. 

Radny Sławomir Grzelczyk zauważył, że wiadomo już, iż wiatrownie siłowe i tak na tych 

terenach nie powstaną więc dlaczego blokować rozwój inwestycyjny. Nadmienił, że jeśli sam 

inwestor ma plany budowy wiatrowni tylko na konkretnym terenie to likwidacja planu na 

pozostałych obszarach powinna nastąpić jak najszybciej. 

Więcej pytań nie było. 

Głosowano w sprawie: 

uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

gminy Śmigiel.  

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Arleta Adamczak-Puk, Wojciech Adamczewski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, 

Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, 

Sławomir Jan Szudra 

NIEOBECNI (5) 



 

Włodzimierz Drótkowski, Gabriela Kasperska, Mirosław Józef Pawlak, Michał Skrzypczak, 

Beata Żyto 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

4) wyrażenia zgody na wydzierżawienie na okres 10 lat w trybie bezprzetargowym, działki 

oznaczonej nr geod. 904/24, położonej w Śmiglu przy ul. Południowej (załącznik nr 8 do 

protokołu) 

Projekt uchwały przedstawił pracownik Urzędu Pan Rafał Szumacher. Projekt uchwały 

dotyczy działki 904/24 położonej w Śmiglu przy ul. Południowej. Na tej działce usytuowana 

jest wieża komórkowa. Umowa dzierżawy podpisana jest na okres 10-letni i kończy się 

31.01.2020 r. W celu podpisania umowy na kolejny okres 10 lat konieczna jest uchwała Rady. 

Pełnomocnik firmy złożył wniosek o przedłużenie umowy. 

Opinia Komisji Planowania i Rozwoju jest pozytywna. Jednocześnie Komisja wniosła uwagę 

aby czynsz nie był obniżony. 

 

Komisja Finansowo – Gospodarcza zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie pod 

warunkiem nie obniżania czynszu. 

Pytań nie było. 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na wydzierżawienie na okres 10 lat w trybie bezprzetargowym, działki 

oznaczonej nr geod. 904/24, położonej w Śmiglu przy ul. Południowej, 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Arleta Adamczak-Puk, Wojciech Adamczewski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, 

Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, 

Sławomir Jan Szudra 

NIEOBECNI (5) 

Włodzimierz Drótkowski, Gabriela Kasperska, Mirosław Józef Pawlak, Michał Skrzypczak, 

Beata Żyto 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

5) wyrażenia zgody na zmianę nieruchomości gruntowych, położonych w Śmiglu 

stanowiących własność Gminy Śmigiel na nieruchomość gruntową położoną w Śmiglu, 

stanowiącą własność prywatną (załącznik nr 9 do protokołu). 

Projekt uchwały również przedstawił Pan Rafał Szumacher. Projekt uchwały dotyczy dwóch 

nieruchomości. Jedna z nich jest położona jest przy ul. Iwaszkiewicza i jest ona prywatna. 

Została ona wydzielona na poszerzenie drogi. W poprzednich latach Gmina nabywała od osób 

prywatnych nieruchomości na poszerzenie tej ulicy. Właściciel omawianej nieruchomości 

zwrócił się do Burmistrza z wnioskiem o przejęcie tej nieruchomości na zasadzie zamiany 



działki przy ul. Młyńskiej, która jest własnością Gminy Śmigiel. Działka nr 1762/24 ma 

powierzchnię 351 m², natomiast powierzchnia działek gminnych łącznie wynosi 1055 m². 

Oczywiście w przypadku różnej wyceny będzie dopłata  ze strony tej strony, która będzie 

miała wyższą wycenę. 

Opinia Komisji Planowania i Rozwoju jest pozytywna. 

Radny Wojciech Adamczewski zapytał czy chodzi o to aby ul. Iwaszkiewicza miała pełny 

wymiar 6 m szerokości oraz dokładnie przy jakich ulicach leżą działki na zamianę. 

Pan Rafał Szumacher wyjaśnił, że poszerzenie jest z uwagi na to, że właściciel ma w planach 

budowę budynku i chciałby aby zostało to uregulowane prawnie, ponieważ droga jest wąska. 

Działki gminne położone są na ul. Młyńskiej i skrzyżowaniu ul. Młyńskiej, Polnej                            

i Łepkowicza, po lewej stronie jadąc od ul. Młyńskiej w stronę Łepkowicza. Do omawianej 

działki ul. Iwaszkiewicza będzie miała odpowiednią szerokość. 

Więcej pytań nie było. 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na zmianę nieruchomości gruntowych, położonych w Śmiglu stanowiących 

własność Gminy Śmigiel na nieruchomość gruntową położoną w Śmiglu, stanowiącą 

własność prywatną. 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Arleta Adamczak-Puk, Wojciech Adamczewski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, 

Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, 

Sławomir Jan Szudra 

NIEOBECNI (5) 

Włodzimierz Drótkowski, Gabriela Kasperska, Mirosław Józef Pawlak, Michał Skrzypczak, 

Beata Żyto 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

6) zmiany uchwały w sprawie Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 

wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych Zakładu Wodociągowo – Kanalizacyjnego w 

Śmiglu sp. z o.o. na lata 2017 – 2021 (załącznik nr 10 do protokołu). 

Projekt uchwały przedstawił radca prawny Zakładu Wod. – Kan. w Śmiglu sp. z o.o. Pan 

Mateusz Nyklewicz. Zmiana dotyczy przede wszystkim inwestycji związanej z rozwojem 

Oczyszczalni Ścieków w Koszanowie. Trzeba było ją dopisać do planu aby w późniejszym 

etapie prowadzić tam prace finansowane ze środków spółki. 

Opinia Komisji Planowania i Rozwoju jest pozytywna. 

Radny Wojciech Adamczewski zapytał czego dokładnie dotyczą zmiany. 

Radny Sławomir Grzelczyk zwrócił uwagę, że jest to aktualizacja planu a nie nowy plan. Plan 

jest do 2021 roku i każda inwestycja musi być w nim zapisana a cztery lata temu nie można 

było tego przewidzieć. 



Pan Mateusz Nyklewicz odpowiedział, że główną zmianą jest pozycja nr 54 z tabeli, gdzie 

został dopisany remont Oczyszczalni. 

Więcej pytań nie było. 

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały w sprawie Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 

wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych Zakładu Wodociągowo – Kanalizacyjnego w 

Śmiglu sp. z o.o. na lata 2017 – 2021 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Arleta Adamczak-Puk, Wojciech Adamczewski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, 

Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, 

Sławomir Jan Szudra 

NIEOBECNI (5) 

Włodzimierz Drótkowski, Gabriela Kasperska, Mirosław Józef Pawlak, Michał Skrzypczak, 

Beata Żyto 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

7) Śmigielskiego Budżetu Obywatelskiego na rok 2020 (załącznik nr 11 do protokołu) 

Projekt uchwały omówiła Pani Anna Jurga – zastępca kierownika Wydziału Promocji                 

i Projektów. Projekt uchwały jest kontynuacją Śmigielskiego Budżetu Obywatelskiego tak jak 

w latach poprzednich. W 2020 roku będzie realizowany po raz czwarty. Główna zmiana 

dotyczy sposobu głosowania. Głosowanie będzie w sposób elektroniczny. W Urzędzie 

Miejskim będzie wyznaczone punkt głosowania do godz. 18:00. Pracownicy Urzędu będą 

pomagali w głosowaniu. Na projekty Śmigielskiego Budżetu Obywatelski jest przeznaczona 

kwota 160 000,00 zł. 

Opinia Komisji Spraw Społecznych jest pozytywna. 

Opinia Komisji Finansowo – Gospodarczej jest pozytywna. 

Radny Wojciech Adamczewski poprosił aby na zebraniach mieszkańców obecni byli 

pracownicy i tłumaczyli na czym to polega. 

Pani Burmistrz Małgorzata Adamczak poinformowała, ze zawsze są obecni pracownicy 

Urzędu. 

Więcej pytań nie było. 

Głosowano w sprawie: 

Śmigielskiego Budżetu Obywatelskiego na rok 2020. 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

Wyniki imienne: 



ZA (10) 

Arleta Adamczak-Puk, Wojciech Adamczewski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, 

Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, 

Sławomir Jan Szudra 

NIEOBECNI (5) 

Włodzimierz Drótkowski, Gabriela Kasperska, Mirosław Józef Pawlak, Michał Skrzypczak, 

Beata Żyto 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Przewodniczący Rady ogłosił 15 minut przerwy do godz. 17:00. Po przerwie Rada zasiadła            

w niezmienionym składzie. 

8) rozpatrzenia informacji przekazanej dnia 4 września 2019 r. przez Rzecznika Dyscypliny 

Finansów Publicznych właściwego w sprawach rozpoznawanych przez Regionalną Komisję 

Orzekającą w sprawach naruszenia dyscypliny finansów publicznych w Poznaniu o 

możliwości popełnienia naruszeniu dyscypliny finansów publicznych (załącznik nr 12 do 

protokołu) 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że 9 września 2019 r wpłynęło pismo od Rzecznika 

Dyscypliny Finansów Publicznych. Następnie odczytał pismo, które stanowi załącznik nr 13 

do protokołu. Przewodniczący nie może sam przekazać informacji, w związku z powyższym  

Rada wyraża swoja wolę w formie uchwały. Następnie przedstawił projekt uchwały zgodnie  

z jej treścią.  

Komisja Finansowo – Gospodarcza na swoim posiedzeniu dokładnie przeanalizowała sprawę 

i uznała zarzuty za bezzasadne. Opinia Komisji Finansowo – gospodarczej dotycząca projektu 

uchwały jest pozytywna. 

Głosowano w sprawie: 

rozpatrzenia informacji przekazanej dnia 9 września 2019 r. przez Rzecznika Dyscypliny 

Finansów Publicznych właściwego w sprawach rozpoznawanych przez Regionalną Komisję 

Orzekającą w sprawach naruszenia dyscypliny finansów publicznych w Poznaniu o 

możliwości popełnienia naruszeniu dyscypliny finansów publicznych. 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Arleta Adamczak-Puk, Wojciech Adamczewski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, 

Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, 

Sławomir Jan Szudra 

NIEOBECNI (5) 

Włodzimierz Drótkowski, Gabriela Kasperska, Mirosław Józef Pawlak, Michał Skrzypczak, 

Beata Żyto 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

9) ustalenia regulaminu głosowania w wyborach ławników do sądów powszechnych 

(załącznik nr 14 do protokołu). 



 

Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z ustawą o sądach powszechnych wymagane 

jest podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu głosowania w wyborach ławników do 

sądów powszechnych. Regulamin określa zasady głosowania, informuje również, że należy 

powołać komisję skrutacyjną. Załącznikiem jest wzór protokołu z prac komisji skrutacyjnej. 

Opinia Komisji Spraw Społecznych jest pozytywna. 

Pytań nie było. 

Przewodniczący Rady podsumował, że po podjęciu uchwały należy powołać komisję 

skrutacyjną a ona następnie wyjaśnia sposób głosowania, rozdaje karty do głosowania. Dodał, 

że głosowanie jest tajne. Wybrani zostaną ławnicy do XIII Wydziału Cywilnego Sądu 

Okręgowego w Poznaniu z siedzibą w Lesznie oraz do Sądu Rejonowego w Kościanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

ustalenia regulaminu głosowania w wyborach ławników do sądów powszechnych. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Arleta Adamczak-Puk, Wojciech Adamczewski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, 

Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, 

Sławomir Jan Szudra 

NIEOBECNI (5) 

Włodzimierz Drótkowski, Gabriela Kasperska, Mirosław Józef Pawlak, Michał Skrzypczak, 

Beata Żyto 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

10) wyboru ławnika do XIII Wydziału Cywilnego Sądu Okręgowego w Poznaniu z siedzibą 

w Lesznie (załącznik nr 15 do protokołu). 

Przewodniczący Rady zaproponował 3 – osobowy skład komisji skrutacyjnej. 

Głosowano wniosek w sprawie: 

powołania 3 osób do komisji skrutacyjnej. 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Arleta Adamczak-Puk, Wojciech Adamczewski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, 

Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, 

Sławomir Jan Szudra 

NIEOBECNI (5) 

Włodzimierz Drótkowski, Gabriela Kasperska, Mirosław Józef Pawlak, Michał Skrzypczak, 

Beata Żyto 



Przewodniczący Rady do Komisji Skrutacyjnej zaproponował kandydaturę Pani Anny 

Jaworskiej. 

Radny Krzysztof Łączny zaproponował Pana Sławomira Grzelczyka. 

Przewodniczący Rady zaproponował też kandydaturę Pana Krzysztofa Łącznego jako trzecią 

osobę. 

Wszystkie trzy osoby wyraziły zgodę na udział w pracach komisji. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

komisja skrutacyjna Anna Jaworska, Sławomir Grzelczyk, Krzysztof Łączny.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Arleta Adamczak-Puk, Wojciech Adamczewski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, 

Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, 

Sławomir Jan Szudra 

NIEOBECNI (5) 

Włodzimierz Drótkowski, Gabriela Kasperska, Mirosław Józef Pawlak, Michał Skrzypczak, 

Beata Żyto 

 

Następnie Przewodniczący Rady poprosił Komisję Skrutacyjną o ukonstytuowanie się                   

i przygotowanie kart do głosowania. 

Przewodniczący Rady poinformował, że powołany przez Radę zespół ds. zaopiniowania 

kandydatów na ławników musi wyrazić swoją opinię o kandydatach. 

W związku z nieobecnością przewodniczącego i zastępcy przewodniczącego zespołu opinię 

przedstawił radny Wojciech Adamczewski. Opinia stanowi załącznik nr 16. 

Komisja skrutacyjna zasiadła do pracy. Przewodniczącą Komisji została radna Anna Jaworska 

a pozostali radni członkami. Wyjaśniła ponownie sposób głosowania zgodnie z regulaminem 

głosowania w wyborach na ławników.  

W pierwszej kolejności nastąpiły wybory na ławnika do XIII Wydziału Cywilnego Sądu 

Okręgowego w Poznaniu z siedzibą w Lesznie. Komisja skrutacyjna wyczytywała                    

w kolejności alfabetycznej radnych i wydawała im karty do głosowania. Radni głosowali             

w sposób tajny w miejscu do tego wyznaczonym i wrzucali głosy do urny. 

Na ławnika do Sądu Okręgowego w Poznaniu Ośrodek Zamiejscowy w Lesznie została 

zgłoszona kandydatura Pani Barbary Drótkowskiej. 

 

Po głosowaniu i ustaleniu wyników Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej Anna Jaworska 

odczytała protokół z wyborów. W wyniku przeprowadzonego głosowania Pani Barbara 

Drótkowska otrzymała 10 głosów i tym samym została wybrana na ławnika do Sądu 

Okręgowego w Poznaniu  z siedzibą w Lesznie.  

Protokół Komisji Skrutacyjnej z głosowania stanowi załącznik nr 17 do protokołu z sesji.  

 

Przewodniczący Rady Wiesław Kasperski odczytał uchwałę w sprawie wyboru ławnika do 

Sądu Okręgowego w Poznaniu z siedzibą w Lesznie, wyjaśniając że sama uchwała nie będzie 



głosowana przez Radę, ponieważ odbyło się już głosowanie tajne poprzez wrzucenie karty do 

urny.  

Rada Miejska Śmigla w obecności 10 radnych uczestniczących w głosowaniu tajnym podjęła 

jednogłośnie uchwałę w sprawie wyboru ławnika do Sądu Okręgowego w Poznaniu                        

z siedzibą w Lesznie w osobie Pani Barbary Drótkowskiej. 

 

11) wyboru ławnika do Sądu Rejonowego w Kościanie (złącznik nr 18 do protokołu). 

 

Następnie nastąpiły wybory na ławnika do Sądu Rejonowego w Kościanie. Komisja 

skrutacyjna wyczytywała w kolejności alfabetycznej radnych i wydawała im karty do 

głosowania. Radni głosowali w sposób tajny w miejscu do tego wyznaczonym i wrzucali 

głosy do urny. 

Na ławnika do Sądu Rejonowego w Kościanie została zgłoszona kandydatura Pani Anny 

Wieczorek. 

Po głosowaniu i ustaleniu wyników Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej Anna Jaworska 

odczytała protokół z wyborów. W wyniku przeprowadzonego głosowania Pani Anna 

Wieczorek otrzymała 9 głosów „za” i 1 głos „przeciw” i tym samym została wybrana na 

ławnika do Sądu Rejonowego w Kościanie.  

Protokół Komisji Skrutacyjnej z głosowania stanowi załącznik nr 19 do protokołu z sesji.  

 

Przewodniczący Rady Wiesław Kasperski odczytał uchwałę w sprawie wyboru ławnika do 

Sądu Rejonowego w Kościnie, wyjaśniając że sama uchwała nie będzie głosowana przez 

Radę, ponieważ odbyło się już głosowanie tajne poprzez wrzucenie karty do urny.  

 

Rada Miejska Śmigla w obecności 10 radnych uczestniczących w głosowaniu tajnym podjęła 

uchwałę w sprawie wyboru ławnika do Sądu Rejonowego w Kościanie w osobie Pani Anny 

Wieczorek. 

 

10. Złożenie interpelacji i zapytań radnych. 

Brak. 

 

11. Informacja o udzielonych odpowiedziach na interpelacje i zapytania radnych. 

Bark. 

 

12. Wolne wnioski i informacje. 

Przewodniczący Rady poinformował, że następna planowana sesja Rady Miejskiej Śmigla 

odbędzie się 29.10.2019 r. oraz, że 03.10.2019 r. o godz. 13:00 odbędzie się robocze 

spotkanie Rady dotyczące stawek podatkowych. 

13. Zakończenie sesji. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady zakończył posiedzenie. 

 

         Przewodniczący 

                 Rady Miejskiej Śmigla 

         Wiesław Kasperski 



Przygotował(a): Paulina Bobowska 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


